

សាស្ត្រាចារ្យខ្មែរបង្ហាញសមត្ថភាពលើកដំបូងក្នុងការបង្រៀនពលនិស្សិតបរទេស

សៀមរាប៖ ក្រុមសាស្ត្រាចារ្យ វេជ្ជបណ្ឌិតកម្ពុជាបានបង្ហាញសមត្ថភាព របស់ខ្លួនតាមរយៈការបង្រៀនដល់ ទិស្សិតបរទេស នៅមន្ទីរពេទ្យជយវរ្ម័ន ទី៧ ដែលវគ្គបណ្តុះបណ្តាលថ្នាក់- ក្រោយឧត្តមសិក្សានេះ មានរយៈពេល ៥ថ្ងៃ ចាប់ផ្តើមពីថ្ងៃទី៣១តុលា ដល់ ថ្ងៃទី៤ វិច្ឆិកា។

វគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះមាន ទិស្សិត ខ្មែរចំនួន១០០នាក់ និងទិស្សិតមកពី ប្រទេសស្វីសចំនួន ៤០នាក់ចូលរួម។ ការបណ្តុះបណ្តាលនេះត្រូវចំណាយ ប្រាក់៣០០.០០០ដុល្លារ ដែលការ- ចំណាយភាគច្រើនចំណាយទៅលើ ទិស្សិតស្វីស ដែលពួកគេទទួលបាន- សំបុត្រយន្តហោះឥតគិតថ្លៃ។ ថ្ងៃស្អាត នៅហូបចុកផ្តល់កម្រៃនិងការស្នាក់នៅ ដល់ទិស្សិតខ្មែរ រួមទាំងចំណាយទៅលើ សាស្ត្រាចារ្យ និងវេជ្ជបណ្ឌិតដែល- ចូលរួមធ្វើការបង្រៀន។

លោកសាស្ត្រាចារ្យ បេអាត រិចនេរ Beat Richner ប្រធានមូលនិធិ- គន្លឹះប្រាណបានមានប្រសាសន៍ឱ្យដឹងថា ខ្ញុំពិតជាមានមោទនភាពណាស់ដែល សាស្ត្រាចារ្យ និងវេជ្ជបណ្ឌិតខ្មែរដែល ជាអ្នកធ្វើការព្យាបាល និងពិនិត្យជំងឺនៅ ទីនេះមានសមត្ថភាពបង្រៀនដល់ទិស្សិត បរទេស។ លោកបន្តថា ក្រោយការ ពិនិត្យឯកសារបង្រៀន ខ្ញុំឃើញថាវាមាន ប្រយោជន៍ និងមានមេរៀនល្អណាស់។

តើវគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះ នឹង ផ្តល់ជូនទិស្សិតនូវលក្ខណៈពិសេសអ្វីខ្លះ លោកសាស្ត្រាចារ្យ បានមានប្រសាសន៍ ឱ្យដឹងថា វគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះ យើង- នឹងបង្ហាញពីរបៀបនៃការសាងសង់ និងដំណើរការមន្ទីរពេទ្យ ដែលធ្វើការ ព្យាបាលដោយឥតគិតថ្លៃចំណាយថវិកា តូច និងព្យាបាលកុមារបានក្នុងចំនួន- ដ៏ច្រើននេះដោយរបៀបណា។ យើង ចង់បង្ហាញថាប្រព័ន្ធបែបនេះ យើងអាច ធ្វើបាននៅក្នុងពិភពលោក។

លោកសាស្ត្រាចារ្យ Beat Richner



លោកសាស្ត្រាចារ្យ Beat Richner - ទិស្សិតខ្មែរ និងស្វីស នៅក្នុងថ្ងៃ- បើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាលថ្នាក់ក្រោយឧត្តមសិក្សា ដែលទិស្សិតកម្ពុជា និងស្វីស ចូលរួម

បានបន្តថា រយៈពេល៥ថ្ងៃនេះ យើង- នឹងបង្ហាញពួកគេពីប្រព័ន្ធព្យាបាល- នៅមន្ទីរពេទ្យនេះ មិនមានអំពើពុក រលួយនិងមិនមានការរើសអើងអ្នក ក្រីក្រនោះទេ ។ យើងក៏នឹងបង្រៀន ទិស្សិតទាំងនេះ ពីរបៀបនៃការកើត មានជំងឺឆ្លងក្នុងប្រទេសកម្ពុជា និងភាព ស៊ាំរបស់យើងទប់ទល់នឹងជំងឺ ព្រោះ ក្មេងកើតជំងឺកាលណាយើងព្យាបាល ជាសះស្បើយរួចហើយ និងមិនឆ្លងជំងឺ ដដែលនេះទៀតទេ ដោយសារវាមាន ភាពស៊ាំដែលដុះក្នុងខ្លួនក្មេង ផ្ទុយពី- ការយល់ច្រឡំពីក្រុមគ្រូពេទ្យនៅអឺរ៉ុប ដែលថាការព្យាបាលជំងឺជាសះស្បើយ រួចហើយជំងឺនោះ នឹងឆ្លងមកអ្នកជំងឺ ដដែលនោះម្តងទៀត។

លោកសាស្ត្រាចារ្យ Beat Richner បានមានប្រសាសន៍ថា វគ្គបណ្តុះ បណ្តាលនេះក៏ផ្តោតពីរបៀបធ្វើរោគ វិនិច្ឆ័យថា តើត្រូវរករោគវិនិច្ឆ័យយ៉ាង ម៉េចតាមរយៈការប្រើប្រាស់សម្ភារៈ- ជំនឿដែលមានក្នុងមន្ទីរពេទ្យនេះ និងហេតុអ្វីបានយើងត្រូវប្រើប្រាស់ សម្ភារៈជំនឿបែបនេះ និងពីរបៀប ប្រើប្រាស់សម្ភារៈបែបណា ធ្វើមន្ទីរ- ពិសោធន៍បែបណាមានទំហំប៉ុណ្ណា និងគុណភាពយ៉ាងដូចម្តេច? លោក បន្តថាយើងនឹងបង្ហាញដល់ទិស្សិតពី- ស្ថានភាពអ្នកជំងឺ ដែលចូលមកសម្រាក ព្យាបាលផងដែរពិសេសគឺបង្រៀនពួក

គេទាំងទ្រីស្តី និងការអនុវត្តន៍ផ្ទាល់។ លោកសាស្ត្រាចារ្យបានបន្តថា ចំណុចខ្លាំងរបស់យើង គឺយើងត្រូវ- ដំណើរការមន្ទីរពេទ្យ ដែលគ្មានអំពើ ពុករលួយព្រោះបើយើងព្យាបាលអ្នក ជំងឺដោយត្រឹមត្រូវដោយមិនលួចថ្នាំ របស់អ្នកជំងឺ នោះគឺជាការបំបាត់អំពើ ពុករលួយហើយ។ លោកបន្តថា បើ មានអំពើពុករលួយក្នុងមន្ទីរពេទ្យ- អនាម័យក្នុងពេទ្យក៏គ្រេចដែរ។ បើ មន្ទីរពេទ្យមិនមានអនាម័យទេ មន្ទីរ- ពេទ្យក្រោយជាកន្លែងចម្លងជំងឺ។

លោកបន្តថា គ្នានេះយើងឃើញ មានការឆ្លងជំងឺ មកកុមារពីតាមមន្ទីរ- ពេទ្យនានាទៀត ហើយដោយសារការ បង្កើតទារកមិនបានត្រឹមត្រូវការចាក់ មិនមានអនាម័យនិងត្រឹមត្រូវនាំឱ្យនាំ ឱ្យកើតអាប៉ែស និងឆ្លងមេរោគផ្សេងៗ ដល់កុមារ។ លោកបន្តថា ករណីឆ្លងជំងឺ ពីមន្ទីរពេទ្យបែបនេះ មិនមែនមាននៅ តែកម្ពុជាទេ គឺមានទាំងនៅប្រទេសស្វីស ទាំងនៅទ្វីបអាហ្វ្រិក និងទ្វីបដទៃទៀត ប្រសិនបើពួកគេមិនបានយកចិត្តទុក- ដាក់លើបញ្ហាអនាម័យទេនោះ។ ហេតុ នេះយើងយើងនឹងប្រាប់ក្រុមទិស្សិតទាំង នោះថាបើចង់បើកមន្ទីរពេទ្យគួរត្រូវ- ធ្វើយ៉ាងណាដើម្បីកុំឱ្យចម្លងមេរោគ បន្ថែមទៅអ្នកជំងឺ។

លោកសាស្ត្រាចារ្យយក សុំផាន់- ណាសកលវិទ្យាធិការនៃសកលវិទ្យាល័យ

វិទ្យាសាស្ត្រសុខាភិបាលបាន មាន- ប្រសាសន៍ថាការងារបណ្តុះបណ្តាល ជាការងាររបស់សាកលវិទ្យាល័យ ហើយដើម្បីការបណ្តុះបណ្តាលមាន គុណភាពទាមទារឱ្យមានការចុះកម្ម សិក្សានៅតាមមន្ទីរពេទ្យនិងវគ្គបណ្តុះ បណ្តាលបន្តជាច្រើនទៀត។ ទិស្សិតខ្មែរ ដែលចូលរួមវគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះ- ជាកម្រិតថ្នាក់ ក្រោយឧត្តមសិក្សា ដែល ពួកគេអាចបង្កើតចំណេះដឹងបន្ថែមទៀត។ វគ្គបណ្តុះបណ្តាលបែបនេះ ពិតជាមាន សារៈសំខាន់សម្រាប់បង្កើតចំណេះដឹង ដល់ទិស្សិតទាំងខ្មែរ និងបរទេស។

កញ្ញាអេសធី ឌូកុម្មEsther Neukomm ទិស្សិតមកពី University of Basel ប្រទេសស្វីសបានបង្ហាញចំណាប់ អារម្មណ៍របស់ខ្លួនថា វគ្គបណ្តុះ- បណ្តាលនេះមានសារៈសំខាន់ណាស់ ព្រោះយើងអាចដឹងពីអ្វី ដែលលោក សាស្ត្រាចារ្យBeat Richner បានធ្វើនិងអ្វី ដែលជាការអភិវឌ្ឍន៍នៅមន្ទីរពេទ្យ នេះលើផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រ និងរបៀបការ ព្យាបាលជំងឺនៅទីនេះ ក្នុងចរន្តវប្បធម៌ ខុសគ្នាក្នុងទីនេះនៅអាហ្វ្រិក និងនៅ- ប្រទេសស្វីស។

កញ្ញាបន្តថា វាមិនត្រឹមតែយើង អាចរៀនពីវប្បធម៌ប្លែកៗគ្នានោះទេ ប៉ុន្តែ យើងអាចរៀនពីទ្រឹស្តី និងការព្យាបាល ជំងឺនៅកម្ពុជា និងមុនជំងឺផ្សេងដែលមាន ភាពប្លែកគ្នាផងដែរ។ ក្រោយចំណាត់